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KAZATEĽ MICHAL KEVICKÝ 

Po roku ťažkých, ale aj dobrých zmien v mojom živote v roku 2022, SOM VSTUPOVAL DO ROKU 2023 s ho-

rizontom jednak očakávaného sabatikalu, ale aj s horizontom rozhodovania o pokračovaní v kazateľskej 

službe. Mojím plánom bolo pokiaľ možno odovzdať a delegovať služby a tímy, ktoré som viedol niekomu 

inému tak, aby aj počas a po mojom sabatikale boli tieto služby a tímy zabezpečené. Okrem sociálneho tímu 

sa mi to v podstate aj podarilo. 

 

 

Do tohto roka som tiež vstupoval s vnímaním, že ma Pán upozorňuje na DÔLEŽITOSŤ 

RADOSTI v našom kresťanskom živote a tak som sa tejto oblasti venoval aj osobne 

a postupne vznikla séria 13 kázní na tému radosť. 

TÍM STARŠOVSTVA A ŠIRŠÍ PASTIERSKY TÍM (ŠPT) 

V mojej správe minulý rok som poznamenal: „Myslím, že v obidvoch tímoch staršovstva aj ŠPT pociťujeme 

jednak osobnú zaneprázdnenosť a jednak potrebu TIETO TÍMY DOPLNIŤ ĎALŠÍMI ĽUĎMI, ktorí by sa spolu 

s nami nasadili pre budovanie našej zborovej komunity.“ Žiaľ, 

v tomto roku sa to ukázalo ešte markantnejšie. Tím staršovstva sa 

stretáva raz týždenne na cca štyri hodiny. Na začiatku roku sme 

spolu strávili víkend (20.-22.1.).  S tímom ŠPT sme pripravili dve 

stretnutia (10.-11.1. a 5.-6.5.). Obidve však boli poznačené nižšou 

účasťou, dokonca to prvé sme pre neúčasť obmedzili na jedno 

stretnutie prostredníctvom ZOOM-u.   

Okrem bežnej agendy staršovstva SME SA VENOVALI predovšet-

kým reforme členstva v zbore, možnosti realizácie projektu BSG 

celoročne a samozrejme aj príprave hlasovania o mojom pokračo-

https://bjbviera.sk/radost/
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vaní v kazateľskej službe, čo so sebou nieslo jednak zvažovanie viacerých alternatív, oblasť prerozdelenia kom-

petencií kazateľov v zbore a v júni po odstúpení brata Sama Antalíka zo staršovstva bolo potrebné pripravovať 

nové voľby staršovstva. 

Pri príprave na diskusné stretnutie ohľadom hlasovania o pokračovaní v mojej službe (21.5.2023) som si pri-

pravil sumár mojej služby kazateľa za posledných sedem rokov a uvedomil som si, že v podstate polovicu 

tohto obdobia som strávil SNAHOU DOPLNIŤ TÍM STARŠOVSTVA a pozývaním ľudí do tohto tímu (v roku 

2017 som pripravil školu pre starších zboru, do ktorej boli pozvaní 12 bratia, dokončili ju piati, ale nikto z nich 

nechcel do staršovstva kandidovať). Po piatich rokoch sme opäť v situácii, kedy sa nám nepodarilo náš tím 

doplniť (v roku 2022 sme pozvali sedem bratov do tímu, ale odmietli) a kedy zostal v staršovstve len jeden 

starší. 

V lete počas môjho sabatikalu prebehol proces navrhovania ľudí do staršovstva a ich oslovenie ku kandida-

túre. Zo 47 navrhovaných prijali kandidatúru štyria a po diskusných stretnutiach (zápisy z nich boli poslané 

emailom členom a priateľom zboru 10.11.2023) k rozpočtu (5.10.2023) a ku kandidátom do staršovstva 

(22.10.2023 - zápis bol poslaný 25.10. emailom) BOLI TÍTO KANDIDÁTI V DECEMBRI HLASOVANÍM PO-

TVRDENÍ. Na jednej strane sa teším novým bratom v staršovstve (doteraz sme sa stretli ešte len dvakrát), na 

druhej strane je evidentné, že v našej zborovej komunite prechádzame krízou vodcovstva už niekoľko posled-

ných rokov. Myslím si, že okrem iných faktorov je to aj dôsledok toho, že môj  trend reálneho vplyvu na vede-

nie nášho zboru  a dôveru tohto vedenia klesá. 

Odozvou na tento stav bolo aj DISKUSNÉ STRETNUTIE MUŽOV (15.10.2023), ktoré iniciovali niektorí bratia 

z dôvodu nespokojnosti s dianím v zbore. Na danom stretnutí sa hovorilo hlavne o procese výberu a volieb 

starších zboru. 

DORAST 

Ako minulý rok, tak aj teraz musím vyjadriť, že som nesmierne VĎAČNÝ ZA DORASTOVÝ TÍM, s ktorým som 

mal tú česť už tretí rok spolupracovať v službe dospievajúcim: Majka Šúryová (do leta), Peter a Mimka Thuran-

skí, Lenka Pelechová, Peter Málach, Martin Jursa a tento rok sa k nám pridali aj Ráchel Morháčová a po lete 

aj Jarka Krajčiová. Je to pre mňa veľkou výzvou, keď vidím potreby tejto generácie, ale aj veľkým požehnaním, 

keď zakúšame priateľstvá a požehnanie vo vzájomnom doplnení v konkrétnej službe.  

Tento rok som stále pred výzvou odovzdať štafetu vedenia tímu tak, aby služba pokračovala po lete aj bezo 

mňa. VEDENIE TÍMU PREVZALI v tandeme Peter Thuranský a Lenka Pelechová. A dnes sa teším z toho, že 

služba pokračuje po lete aj s novou skupinou detí. 



4 
 

Ako tím SA STRETÁVAME (okrem leta) raz týždenne na cca jednu-dve hodiny a dorasty mávame v piatok 

večer (3 hodiny). Do leta sme okrem toho mali na prelome marca a apríla jednu prespávačku a v máji jednu 

víkendovku na Chvojnici a s novým dorastom víkendovku na chate Luna v novembri. 

PRETEEN PROGRAM 

Vo februári 2023 sme začali PreTeen program PRE JEDENÁSŤ A DVANÁSŤROČNÉ DETI (Orly)  a slávnostné 

ukončenie sme mali 18. júna 2023. Po skúsenostiach z predchádzajúcich rokov môžem povedať, že nič lepšie 

a strategickejšie, ako tento program pre túto vekovú skupinu nepoznám. Navyše vidím, že je to naozaj kľúčové 

obdobie v ich živote, kedy sa ich ešte vieme ujať a pomôcť im zorientovať sa v búrke, ktorá s pubertou do ich 

života prichádza.  

Aj touto cestou veľmi pekne zo srdca ďakujem Janovi Karabovi, Maríne Bartoňovej a Zuzke Križanovej, ktorí 

mi s prípravou programu pomáhali.  

KAZATEĽSKÁ ZÁCVIKOVÁ PRAX 

Tento rok sme pokračovali v zácvikovej kazateľskej praxi MAROŠA MILÁNA. Po šiestich mesiacoch už s man-

želkou Dominikou boli v našom zbore zorientovaní a do veľkej miery aj zapojení. Zároveň to bol rok delego-

vania a samostatnej práce praktikanta. Nádherným ovocím jeho služby je skupinka mladých mužov, s ktorými 

do veľkej miery pripravovali aj jedno zborové zhromaždenie. Vzácne zapojenie Maroša a Dominiky pocítil aj 

tím VŠaMP. Ale aj všade kde bolo treba prakticky pomôcť, bolo vzácne vidieť, že Maroš sa iniciatívne 

a ochotne zapája.   

Cieľom zácvikovej praxe je, aby praktikant pokiaľ možno okúsil všetky oblasti služby kazateľa, aby získal po-

trebné zručnosti a návyky a samozrejme, aby rozumel tomu, ako ho vystrojuje a formuje k službe Pán. Keďže 

neexistuje žiadny koncept zácvikovej praxe v Bratskej jednote baptistov na Slovensku, možno sa mi podarí 

nejaký postupne vytvárať.  

Marošova zácviková prax KONČILA S ROKOM 2023. Keďže ho žiadny zbor nepozval k službe, Maroš nastúpil 

do civilného zamestnania. Jeho zapojenie v službe nášho zboru bude pokračovať, zvažuje ďalšie akademické 

vzdelávanie a ja verím, že jedného dňa príde aj k tomu, že vstúpi do kazateľskej služby. 

CHVÁLY V NAŠOM ZBORE 

Po tom ako pred rokom ukončil svoju službu vedúceho chvál Andrej Uhrin, sme spoločne HĽADALI NOVÝ 

MODEL FUNGOVANIA celej tejto oblasti služby. Postupne vznikol menší core tím (4 ľudia)  a väčší tím vedú-

cich chvál (15 ľudí). Spoločne sme zvolali väčšie stretnutia (myslím, že boli v r. 2023 dve) všetkých ľudí zapo-

jených v službe chvál, na konci ktorých bol aj spontánny nácvik chvál na nasledujúce nedeľné zhromaždenie. 

Na jeseň sme mali spoločnú víkendovku (6.-8.10.2023).  

Od 1. júla 2023 prevzala po mne službu VEDÚCEJ CHVÁL MIRIAM KAISER a dnes konštatujem s radosťou 

že aj s jej vedením core tím a tím vedúcich chvál pokračuje ďalej. 

HLASOVANIE O POKRAČOVANÍ V SLUŽBE KAZATEĽA 

Hlasovanie sa uskutočnilo 11.-18. júna 2023 a jeho výsledkom bolo, že SOM BOL POTVRDENÝ v pokračovaní 

v službe kazateľa na ďalšie funkčné obdobie siedmich rokov. Toto potvrdenie však prešlo TESNE, v podstate 

rozdielom dvoch hlasov (20 hlasovalo proti a 18 sa zdržalo), a je pre mňa potvrdením vnímania toho, že môj  

trend reálneho vplyvu na vedenie nášho zboru klesá.  

https://www.preteens.sk/ptp/
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Veľmi si vážim hlboké priateľstvá a podporu mnohých ľudí v našom zbore. Sú nádherným ovocím toho, že tu 

slúžim a žijem v podstate už 30 rokov. Na druhej strane je však aj evidentné že to na zjednotenie a vedenie 

zboru už nestačí. 

SABATIKAL 

Od júla do konca septembra som mal výnimočný čas sabatikalu, ktorý je určený na regeneráciu duchovných, 

psychických a fyzických síl kazateľa po siedmich rokoch služby. SOM NESMIERNE VĎAČNÝ za túto možnosť 

zastavenia, odpočinku, načerpávania nových síl a inšpirácie a doprial by som takýto čas každému. Pre mňa bol 

tento čas nesmierne vzácny a myslím, že aj strategicky kľúčový. Cítim sa oddýchnutý a oveľa viac zameraný 

na Pána a Jeho povolanie a konanie v mojom živote. Verím, že otvára predo mnou - pred nami nové dvere 

a teším sa na to. Viac o tomto čase a jeho prínose som písal viac v liste členom a priateľom zboru, ktorý bol 

poslaný emailom 12. októbra 2023. 

ZAPOJENIE V SLUŽBE BJB  

Aj tento rok som bol súčasťou tímu a odboru BJB CESTA OBNOVY. Do programu Cesty obnovy sa v októbri  

2020 zapojili tri zbory.  Pre mňa osobne to znamená pomáhať zboru BJB v Poprade a Miloslavove. Zbor v BJB 

v Poprade pristúpil k hľadaniu a voľbe kazateľov, takže v programe Cesta obnovy si dali pauzu. Do tímu Cesty 

obnovy sme pozvali ďalších troch mladších kazateľov a v marci sme pre nich pripravili dvojdňové školenie. 

Je to pre mňa obrovská výzva učiť sa nové veci (plán Cesta obnovy vôbec nie je jednoduchý a v podstate nikdy 

neprestáva byť školou) a zároveň veľmi hlboké nazretie do toho, ako nesmierne potrebujeme skutočné du-

chovné prebudenie od Pána Boha v našich zboroch, aby mohla nastať skutočná zmena. 

KRESŤANIA V MESTE 

Aj v tomto roku som inicioval STRETNUTIA PASTOROV rôznych zborov a spoločenstiev V BRATISLAVE: raz 

mesačne sme mohli byť obohatení vzájomným spoločenstvom a zdieľaním.  

 

Naďalej povzbudzujeme pomáhať v službe prípravy a výdaja teplého jedla pre bezdomovcov a služby potravi-

novej banky na Ambroseho 6.  

Tento rok sa nám po dlhšej dobe podarilo pripraviť SPOLOČNÉ VEĽKOPIATKOVÉ ZHROMAŽDENIE zborov 

v Bratislave, kde nám chválami slúžila kapela Timothy a slovom brat Miro Tóth z Nitry. Zhromaždenie sa us-

kutočnilo v priestoroch UPeCe v Mlynskej doline. 

https://cestaobnovy.baptist.sk/
https://www.krestaniavmeste.sk/pomoc-nudznym/
https://www.krestaniavmeste.sk/pomoc-nudznym/
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MODLITEBNÁ MIESTNOSŤ ELAION je stále nonstop k dispozícii pre všetkých, ktorí hľadajú pokojné a in-

tímne miesto pre svoj čas s Bohom, alebo by sa chceli pripojiť k niektorým otvoreným modlitebným stretnu-

tiam, ktoré sa v tejto miestnosti konajú. Tento rok sa nám jedenkrát podarilo ako tímu SR OZ Elaion stretnúť. 

Viac som sa však zapojiť nevládal.  

Do leta som zvolával aj pravidelné „MODLITBY NA HRADE“, ktoré fungovali hlavne na platforme ZOOM 

každú nedeľu od 16.00, na ktorých sme sa modlili za našu krajinu. 

SLUŽBA V RÁMCI SLOVENSKA 

Túto službu vykonávam síce vo svojom voľnom čase, ale tiež úzko súvisí s mojou službou kazateľa.  

1. TIMOTHY WORSHIP CENTRUM je škola nielen pre ľudí, ktorí slúžia vo chválach, ale prvýkrát sa sna-

žíme spojiť a spolu trénovať nielen chváličov, ale aj modlitebníkov, evanjelistov a ľudí s prorockými 

darmi. Škola pozostáva z desiatich víkendových stretnutí počas roka. Spolu s Milicou Križanovou slú-

žime ľuďom, ktorí sa prihlásili na modlitebný seminár. Viac sa dozviete tu. Tento rok som sa zúčastnil 

len niektorých častí a na jeseň škola skončila.  

2. Do MODLITEBNEJ SIETE patrí iniciatíva Modlitby 24-7, ktorá iniciovala spoločné modlitebné kam-

pane na Slovensku. Tento rok sme znovu spolu organizovali niekoľko ZOOM stretnutí rôznych modli-

tebných vedúcich na Slovensku s názvom Hodina online, na ktorých sme týchto ľudí jednak sieťovali 

(zoznámili sa a vzájomne inšpirovali), ale hlavne sme sa spolu modlili za aktuálne potreby v našej kra-

jine. Tiež sme s tímom zorganizovali menšiu kampaň s názvom Zbavme sa kliatby komunizmu.   

3. PROROCKÝ STÔL je tím (už od roku 2021) niekoľkých nadšencov pre to, aby prorocká služba na Slo-

vensku zdravo rástla, ale zhodou okolností sa vyformoval tím, s ktorým sme v septembri zorganizovali 

víkend pre cca 30 rôznych ľudí z celého Slovenska s prorockými darmi. Našou túžbou je pomôcť budo-

vať takúto prorockú komunitu naprieč rôznymi cirkvami a pomôcť zdravo sa vyformovať ľuďom s vý-

razným prorockým povolaním a obdarovaním. 

4. „ASLANOV STÔL“ je podobná neformálna a zatiaľ aj neverejná  iniciatíva viacerých vedúcich, s kto-

rými spolupracujeme a pravidelne sa stretávame už niekoľko rokov. Našou túžbou je prinášať na Slo-

vensku kultúru úcty, prepojenie a spoluprácu duchovných a vedúcich rôznych služieb. 

Aj touto cestou ďakujem všetkým verným dobrovoľníkom v rôznych službách nášho zboru a všetkým mojim 

spolupracovníkom v rôznych tímoch. Stále viac si uvedomujem nádheru, ale aj strategickú dôležitosť tímovej 

spolupráce. Bez vás by som nemohol urobiť skoro nič z toho, čo som sa v tejto správe pokúsil zachytiť. 

Michal Kevický 
KAZATEĽ MIROS LAV MIŠINEC  

 

ROK 2023 sme očakávali spoločne s naším Teenzonom v opustenej, nevykúrenej modlitebni bez elektriny vo 

Važci, kde sme len pri sviečkach v spoločných modlitbách prosili za ukončenie vojenského konfliktu na Ukra-

jine a zároveň si jeden druhému žehnali, aby sa nám Boh dal viac poznať aj v nadchádzajúcom období.   

A Boh to tak aj robil...dával sa nám poznávať skrze radosti a starosti každodenného bytia a ak by som sa mal 

pokúsiť o krátku rekapituláciu minulého roka, tak pre mňa osobne to bol ČAS BLIŽŠIEHO SPOZNÁVANIA 

https://elaionhouse.org/
https://www.twc.sk/
https://www.modlitby24-7.net/
https://www.modlitby24-7.net/
https://www.kampanprelom.sk/
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NAŠICH ČLENOV práve skrze návštevy, pri ktorých sme spolu premýšľali nad zborovým záväzkom alebo sme 

len chceli stráviť čas spolu, za ktorý som naozaj vďačný.  

Úvod nového roka už tradične patril Aliančnému modlitebnému týždňu, do ktorého sa modlitbami pripojili aj 

niektorí z nášho spoločenstva, aby sme aj nadchádzajúci rok vložili do Božích rúk. 

Taktiež sme si V JANUÁRI vyhradili ako staršovstvo víkend k prehodnoteniu svojej činnosti ako aj k nastaveniu 

ďalšieho smerovania.  

S mládežou sme ešte ku koncu mesiaca navštívili bratov a sestry v Revúcej a Jelšave, s ktorými sme nielen 

utužili vzťahy, ale sme im pomohli pripraviť aj drevo na ich Megakemper tábor. 

FEBRUÁR je taktiež už tradične aj mesiacom, v ktorom prebieha Národný týždeň manželstva, ktorý sme si 

pripomenuli niekoľkými kázňami ako aj poobedím pre manželov s aktivitami a krátkou témou. „Zlatým klin-

com“ tejto pripomienky hodnoty a ceny manželského zväzku bolo rozhodnutie Mateja Kuceka a Veroniky 

Strakošovej uzavrieť spoločné manželstvo.  

V MARCI sme toho mali trochu viac rozrobeného s Teenzonom, kde sme dopĺňali tím vedúcich, absolvovali 

tímovú prespávačku, na ktorej sa začal formovať aj záväzok člena tímu, začali sme pripravovať krstencov z ra-

dov mládeže a usporiadali sme tzv. oblastné stretnutie mládeže s mládežami z Komárna a Nesvád u nás v Bra-

tislave. Vďaka Bohu sa v krste rozhodlo proklamovať svoju vieru aj 12 krstencov, za čo nech je oslávený náš 

Boh. Tiež sme sa rozhodli štyria ľudia absolvovať kurz Life2Life, ktorý bol výbornou pomôckou k lepšiemu 

porozumeniu ako prirodzene „viesť“ hľadajúcich na ich ceste k nájdeniu záchrany v Bohu.  

V APRÍLI sme pokračovali s naším Teenzone tímom v raste a vzdelávaní cez konferenciu pracovníkov s mlá-

dežou v Žiline, usporiadali sme víkendovku pre mladých a tiež sme si pripomenuli desiate výročie služby mla-

dým v projekte Fusion, ktorá v tomto čase aj svoju činnosť ukončila. 

Podarilo sa usporiadať aj spoločné veľkonočné zhromaždenie v UPeCe v Mlynskej doline so skupinou Timothy 

a rečníkom Mirom Tóthom z Nitry. V tomto období sa vďaka Bohu ukončuje aj rekonštrukcia bytu na Marko-

vej, ktorý je možné dať do prenájmu. 

V MÁJI sa mi osobne podarilo navštíviť zrejme najviac ľudí z nášho spoločenstva, s ktorými sme mohli spo-

ločne rozmýšľať nad naším záväzkom člena, prebehlo tu stretnutie so ŠPT ako aj diskusné stretnutie zboru. 

Znovu sa nám podarilo s mládežou navštíviť ľudí v Revúcej, kde sme prispeli k vybudovaniu volejbalového 

ihriska v Zdychave a mohli nadviazať priateľstvá s novými ľuďmi.  

JÚN začal hneď dvomi krásnymi sobášmi, kde si svoje „áno“ povedali Martin Morháč a Terry Kráľová ako aj 

Dávid Śúry a Sharon Bareková, z čoho máme, samozrejme, veľkú radosť. Následne sme mohli spolu ako zbor 

zažiť spoločný zborový deň v Bernolákove, ktorý vždy prispieva k utuženiu spoločných vzťahov. Pozvali sme 

naň aj formujúce sa spoločenstvo ukrajinských kresťanov, ktoré sa rozhodovalo začleniť sa do našej siete bap-

tistických zborov na Slovensku pod dohľadom nášho spoločenstva Viera.  

S mužmi z Viery sme mali možnosť absolvovať bicyklovačku na Šumave, čo bola tiež skvelá vec a v priebehu 

júna prebehlo aj prevolenie kazateľa Michala Kevického a tiež došlo k ukončeniu pôsobenia Samuela Antalíka 

v staršovstve, z čoho prirodzene vzniká potreba volieb nového staršovstva.  

JÚL A AUGUST bývajú skôr dovolenkovejšie, aj keď je to obdobie táborových aktivít, ako napr. Teenzone 

tábor, Tábory Levitov, Campfest, Megakemper v Revúcej či tábor pre vedúcich mládeží, ktorých sa zúčastnili 

mnohí ľudia z nášho Teenzonu. Kazateľ Michal Kevický si od začiatku júla vyberá trojmesačný sabatikal a tak 

dochádza k pozvaniu viacerých kazateľov či slúžiacich Božím slovom v prázdninovom období. Skupinka Mirka 

Píra so rozhodla v lete prejsť kurzom Life2Life, ktorú vedie Filip Morháč zo čo sme neskôr vďační, že ich to 

zbudovalo a pripravilo aj k pomoci v jesennej akcii Bratislava spieva gospel. 
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Žiaľ tento rok sa nám kvôli niektorým problémom nepodarilo zorganizovať spoločný zborový tábor, ktorý ve-

ríme, že sa v ďalšom roku uskutoční. 

V SEPTEMBRI zbierame návrhy na kandidátov do staršovstva, pripravujeme pestrejší zborový deň s väčším 

výberom jedál, atrakciami pre deti ako aj s celozborovou aktivitou, ktorý sa nám vďaka dobrému počasiu 

a organizácii aj vydaril. Schádzame sa aj ku spoločným modlitbám a chválam s viacerými cirkevnými spoločen-

stvami za nastávajúce parlamentné voľby. Zároveň naplno rozbiehame prípravu a registráciu na jesenný hig-

hlight Bratislava spieva gospel.  

V OKTÓBRI A NOVEMBRI prebieha v zbore oslovovanie kandidátov do staršovstva ako aj rôzne diskusné 

stretnutia k téme vedenia zboru. Navštevujeme s Teenzonom mládeže v Revúcej aj v Nesvadoch, kde trávime 

spoločný čas povzbudenia. Venujem viac-menej celé úsilie našej aktivite Bratislava spieva gospel, ktoré na-

vštevuje zhruba 180 laických spevákov. Okrem záverečných koncertov v Slovenskom rozhlase sa venujeme aj 

príprave následnej práce tohto laického speváckeho telesa. Tiež sa tešíme rozhodnutiu viacerých záujemcov 

pridať sa k našej zborovej rodine a stať sa členmi cirkevného zboru Viera. V októbri sa tiež začína rekonštruk-

cia bytu na Blumentálskej. 

V DECEMBRI je už všetko sústredené na koncerty Bratislava spieva gospel ako aj na následnú afterparty. 

S Teenzonom pripravujeme vianočné pásmo 

na štedrovečerné zhromaždenie,  prebieha 

voľba nového staršovstva a schválenie roz-

počtu ako aj ostatné vianočné aktivity. Spo-

ločne aj ku koncu roka ďakujeme, že máme 

slobodu, mier či možnosť sa schádzať v cirkvi 

a spoločne vyznávame, že až doteraz nám 

pomáhal Hospodin! Tento rok nám Boh umožnil viac-menej ako ten minulý ukončiť v podobnom scenári - v 

chladnej opustenej važeckej modlitebni, pri sviečkach, pri lámaní chleba a spoločných modlitbách. Len s jed-

ným rozdielom - k prosbám za konflikt na Ukrajine sme pridali aj prosby za ten v pásme Gazy, pretože vieme, 

že Hospodin sedí na tróne a že „On je pred všetkým a všetko pretrváva v Ňom.“ A v Ňom zostáva naša nádej 

aj do tohto nového roku 2024.                 

Miroslav Mišinec 
 

HOSPODÁR ZBORU  

V PRIEBEHU ROKA 2023 SA NÁM S BOŽOU POMOCOU A SPOLOČNÝMI SILAMI PODARILO:  

• Dosiahnuť vyrovnaný rozpočet a vytvoriť aj malý prebytok. 

• Zvýšiť príjem rozpočtu o 17%, z toho cca 5% z príjmu z Markovej po rekonštrukcii. 

• Ďalej zvýšiť percentuálny podiel plnenia rozvojovej kapitoly rozpočtu. 

• Dokončiť vybavenie priestorov na Trnavskej 67 a zvýšiť využívanie každý deň v týždni. 

• Umožniť použitie našich zborových priestorov aj iným skupinám, ktoré budujú Božie kráľovstvo. 

• Zrekonštruovať byt na Markovej 13 a vytvoriť útočisko rodine z Ukrajiny. 

• Presťahovať poradenskú miestnosť na Trnavskú 67 a zvýšiť využitie tejto miestnosti. 

• Začať rekonštrukciu kancelárie na Blumentálskej 7 a jej transformáciu na byt. 

• Schváliť rozpočet na rok 2024. 

Ďakujeme vám všetkým, ktorí sa na Božom diele aj takto podieľate!    Peter Pelech 

On je pred všetkým a všetko pretrváva v Ňom. 

Kolosanom 1,17 
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ADMINISTRÁTOR ZBORU  

Okrem BEŽNEJ AGENDY administrátora (napr. vedenie kancelárie, spravovanie zborovej web stránky a zbo-

rového podcastu, príprava a posielanie emailových oznamov, príprava rozpisu služieb na nedeľnom zhromaž-

dení, vedenie hotovostnej pokladne, príprava cestovných príkazov, darovacích zmlúv, príprava a tlač podkla-

dov pre účtovníka, starostlivosť o majetok a priestory zboru, príprava Informátora, vedenie zborových tabu-

liek, štatistík, zabezpečenie zborových hlasovaní, či čokoľvek, čo je potrebné zabezpečiť) sme spolupracovali 

na týchto aktivitách nášho zboru. 

Na začiatku roka sme dokončovali v spolupráci s Peťom  a Lenkou Pelechovcami, Otom Šipošom a Peťom Ko-

vaľom ZBOROVÝ BYT NA MARKOVEJ ULICI, aby mohol slúžiť na bývanie nejakej ukrajinskej rodine. Táto 

rekonštrukcia bola rozsiahlejšia oproti pôvodným plánom, ale byt sa podarilo opraviť a upraviť do naozaj pek-

nej podoby. Ďakujeme všetkým, ktorí k tomu pomohli - tým, ktorí pomáhali so stavebnými prácami, so skla-

daním nábytku, aj skupinke Mimy Kaiser, ktorá byt upratala. Pozrite si, ako to teraz vyzerá na Markovej 13. 
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V roku 2023 sme v júni a septembri zorganizovali ZBOROVÝ DEŇ už tradične v Bernolákove a veríme, že ste 

mali možnosť si oddýchnuť, načerpať a stráviť požehnaný čas s ľuďmi, ktorých máte radi. V septembri sme 

mali špeciálnejší zborový deň doplnený rôznymi nafukovacími atrakciami, maľovaním na tvár a s celozboro-

vou aktivitou, ktorú nám pripravil Peťo Thuranský s tímom. 

Zborový deň je akcia, ktorú nedokáže zvládnuť jeden, či dvaja ľudia a preto ďakujeme všetkým, ktorí pomohli. 

Obzvlášť ďakujeme Gustíkovi aj Uhrínovcom, že sa zhostili náročnej úlohy varenia takého veľkého množstva 
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gulášu. Ďakujeme Evke Boltižiarovej za prípravu najlepšieho gréckeho šalátu. Ďakujeme všetkým, ktorí s lás-

kou varili kávičky, aj tým ktorí priniesli koláčik, slané či ovocie. A taktiež ďakujeme za pomoc pri výdaji jedla 

všetkým dobrovoľníčkam, pri upratovaní, či separovaní odpadu.        

Od novembra sme začali s prípravným tímom plánovať zborový tábor 2024, zrealizovali sme prieskum medzi 

členmi a priateľmi zboru. Máme dohodnuté miesto aj termín tábora, onedlho bude možné sa na tábor zá-

väzne prihlásiť. 

Od októbra prebieha hĺbková rekonštrukcia kancelárskych priestorov na Blumentáskej s cieľom zmeniť tento 

priestor na menší byt, ktorý bude môcť byť takto viac využitý.  

ĎAKUJEME Bohu, že nám dáva silu byť naďalej nápomocnými, stáť v tejto oblasti a službe. Ďakujeme všet-

kým, ktorí nám v mnohom pomáhajú, za každé milé slovo a povzbudenie. Často to človeka nabije na dlhšie 

obdobie a môže tak robiť túto prácu s väčšou radosťou.       

Jarka a Marek Antalíkovci 
BESIEDKA  

 

Sme VEĽMI VĎAČNÍ, že v našej zborovej rodine môžeme mať TOĽKO 

DETÍ, ktoré môžu od malička vyrastať pod vplyvom Božieho slova. 

Okrem vyučovania, ktorého sa deťom dostáva doma či už prostredníc-

tvom denného praktického života alebo čítaním Božieho slova a spoloč-

nej modlitby, majú možnosť aj každú nedeľu počas bohoslužieb sa niečo 

nové dozvedieť z Biblie, spoznávať Boha a učiť sa prakticky aplikovať prí-

beh či biblický odsek do svojich detských životov.  

Nedeľnú besiedku navštevuje viac či menej PRAVIDELNE PRIBLIŽNE 

40 DETÍ, ktoré sú podľa veku rozdelené do štyroch skupín. Dve skupiny 

mladších detí MRAVČEKY (vek 3-4 roky) a OVEČKY (vek 5-6 rokov) pre-

berajú jednotlivé príbehy Starého a Nového zákona, z ktorých im vy-

plýva určitá jednoduchá pravda či aplikácia do života na ich úrovni vní-

mania. Popri tom sa spolu zahrajú, nadesiatujú, niekedy sa naučia veršík 

alebo si niečo vyrobia.  

V starších dvoch skupinách HOLUBICE (vek 7-9 rokov) a LEVY (vek 10-

11 rokov) sme od januára do júna preberali životy známych ale aj menej 

známych prorokov a kráľov (Joziáš, Chizkija, Nehemiáš, Daniel, Ester, atď.) a od septembra do decembra sme 

postupne prechádzali evanjeliom Matúša, v ktorom pokračujeme aj teraz, v roku 2024. Na každej hodine kla-

dieme dôraz na to, aby si deti nielen zapamätali príbeh, ktorý už často poznajú, ale aby sa pravdy z neho 

vyplývajúce, učili aplikovať v živote a častokrát v neľahkom prostredí, v ktorom sa pohybujú. Popritom sa veľa 

rozprávame o ich bežnom živote, naučíme sa biblický verš, prípadne niečo vyrobíme. Občasne máme aj výni-

močné aktivity, napr. príprava občerstvenia pre zbor, v prvú septembrovú nedeľu, či nacvičovanie piesne na 

vianočnú bohoslužbu. 

V týchto štyroch skupinách sa strieda cca 20 UČITEĽOV (niektorí učia v dvojiciach), ktorí si vedenie hodiny 

vopred pripravujú pomocou materiálov, ktoré majú k dispozícii a pod vedením Ducha Svätého. Už samotná 
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príprava na hodinu je často obohatením a povzbudením nášho vlastného vzťahu s Bohom. Ak by bol v zbore 

niekto, kto sa túži zapojiť do služby deťom či už ako učiteľ alebo pomocník, je srdečne vítaný.  

Cez prázdniny sa besiedky nekonajú, nakoľko mnoho rodín býva odcestovaných. Niektorí učitelia a rodičia sa 

cez letné prázdniny zúčastnili ako vedúci na táboroch Detskej misie a Táboroch Levitov, kde mali možnosť 

slúžiť okrem iných detí aj deťom z nášho zboru. 

Je pre nás potešenie a výsada VIESŤ DETI K OSOBNÉMU, KAŽDODENNÉMU VZŤAHU S BOHOM a sme 

vďační za každého ochotného učiteľa, ktorý sa podieľa na tejto službe.  

za tím učiteľov besiedky Lenka Pelechová a Eva Boltižiarová 

DORAST 

Informácie o aktivitách dorastu v roku 2O23 nájdete v správe Michala Kevického. 
a 

TEEN-Z-ONE 

ROK 2023 bol pre Teen-Z-one veľmi pestrý a obohacujúci. Našou túžbou bolo, aby mládež mohla byť pre 

všetkých jej účastníkov DUCHOVNÝM DOMOVOM a miestom, kde môžu Teenzoňáci vytvárať hlboké vzťahy 

medzi sebou a s Pánom Bohom. Chceli sme, aby to bolo miesto prijatia, porozumenia a duchovného načerpa-

nia. V tomto duchu sme viedli všetky naše stretnutia a špeciálne akcie.  



13 
 

Na našich PIATKOVÝCH MLÁDEŽIACH a prespávačkách sme prešli viacerými TÉMAMI, ktoré zaujímali mlá-

dežníkov alebo sme ich považovali za dôležité a aktuálne. Patrili k nim: Ako žiť s Bohom v každodennom ži-

vote?, Nebeské kráľovstvo, Vzťahy, Charakter a identita, Integrita, Emócie a mnohé ďalšie. Tešilo nás, že sme 

mali možnosť privítať mnohých HOSTÍ, a to nielen z nášho zboru, ale aj z miest z celého Slovenska, ktorí sa 

s nami mohli podeliť o svoju osobnú cestu s Bohom.  

Jedným z pravidelných hostí boli aj naši blízki priatelia, zbor v Revú-

cej KOSTOL NA HRANE, ktorý sme mali aj my možnosť niekoľkokrát 

navštíviť. Tieto návštevy sme poňali aj ako priestor pre SLUŽBU. 

V rámci našich návštev sme pomáhali s vedením miestnej mládeže, 

slúžili chválami, svedectvami a modlitbami. Mali sme možnosť po-

môcť aj fyzicky - prípravami chaty na Muránskej Zdychave, kde sme 

upratovali, bagrovali či rúbali drevo. Spoznali sme vďaka tomu veľa 

skvelých Revúčanov, získali nové priateľstvá, ale aj novú perspektívu 

na službu.  (Foto: Návšteva a služba v Revúcej) 

Ďalšou skvelou príležitosťou boli OBLASTNÉ STRETNUTIA MLÁDEŽE s mládežami z Komárna, Nesvád, No-

vých Zámkov a Bratislavy, s ktorými sa poznáme aj vďaka baptistickej MLÁDEŽNÍCKEJ KONFERENCII v Ban-

skej Bystrici, kde sme mali možnosť poslúžiť chválami. Strávili sme spolu celý víkend, mali sme ranné zamys-

lenia, spievali chvály a naše večerné programy boli zamerané hovo-

riť viac o láske a evanjeliu. Priateľstvá sme budovali aj rôznymi akti-

vitami a hrami, kde sme mohli objavovať a spoznávať zákutia Brati-

slavy a Nesvád. Tieto stretnutia boli pre nás nielen príležitosťou pre 

zábavu a oddych, ale vážime si ich aj preto, že boli skvelou príleži-

tosťou prepájať mládeže, rásť vo vzťahoch, poznaní Boha a VZÁ-

JOMNE SA PODPOROVAŤ.  (Foto: Viedli sme chvály na Mládež-

níckej konferencii v Banskej Bystrici) 

Keďže našou prioritou sú ZDRAVÉ A PEVNÉ VZŤAHY, ktorými tiež môžeme byť svedectvom o Bohu svojmu 

okoliu, rozhodli sme sa pravidelne na piatkovej mládeži organizovať poradenskú miestnosť určenú pre kaž-

dého, kto sa túži osobne zdieľať a modliť. Máme tak možnosť budovať hlbšie vzťahy, kde sa učíme niesť bre-

mená jeden druhého a byť si navzájom oporou. 

Najvzácnejším spoločne strávením časom bol 

LETNÝ TÁBOR v Kráľovej Lehote. S témou Božej 

výzbroje sme sa pozreli bližšie na to, ako byť pevne 

zakorenený v Bohu, čerpať z Jeho sily, obstáť 

v skúškach a byť tu jeden pre druhého. Mali sme 

skvelú turistiku s názvom Survival, kde sme v tí-

moch súťažili a plnili rôzne úlohy, absolvovali sme 

zaujímavé semináre, ktoré si pre nás pripravili hos-

tia, a zažili sme úžasný čas pri večeri modlitieb 

a chvál, vzácne chvíle zdieľania sa, premeny v osob-

ných životoch a nové začiatky. (Foto z letného tá-

bora: Vyrábali sme Božiu výzbroj, Slúžili sme aj na-

tieraním plotov, Máme radi volejbal!) 
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Spoločná fotka z letného Teen-Z-one tábora 

Sme veľmi VĎAČNÍ za všetky spoločné zážitky, aj za nových mládežníkov a bývalých dorastencov, ktorí ku 

nám v septembri prestúpili. Je neskutočné, že sa nás momentálne stretáva 45 a už sa nevieme dočkať, aké 

nové dobrodružstvá nasledujúci rok prinesie. Rozrastá sa nám tiež samotný TÍM o nových pomocníkov, našich 

„odrastených“ mládežníkov, a tešíme sa, ako cez nich Pán Boh bude konať. 

Foto: Tím Teen-Z-one chváličov, Sánkovanie na Silvestra  
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A keďže ako tím túžime nielen slúžiť, ale vnímame aj potrebu neustále rásť, podporovať sa a duchovne sa 

občerstvovať, mali sme možnosť absolvovať TRÉNING Recharge od TC Kompas, absolvovali sme inšpiratívne 

STRETNUTIE VEDÚCICH MLÁDEŽÍ BJB v Banskej Bystrici a sami sme si užili spoločný čas na tímových víken-

dovkách, kde sme nielen plánovali, ale sa aj tešili z ovocia služby a modlili sa za víziu a Božie vedenie. 

Rok 2023 sme uzavreli mládežníckym SILVESTROM vo Važci a do nového roka vstupujeme s nádejou a ra-

dosťou, čo má pre nás Pán Boh pripravené. 

ĎAKUJEME VÁM za vašu neustálu priazeň, modlitby, podporu, ochotu prakticky pomôcť a slúžiť. Veľmi si to 

vážime a aj vďaka Vám môže byť Teen-Z-one duchovným domovom. 

Teen-Z-one tím 

 

VYSOKOŠ KOLÁCI A M LAD Í PRACUJ ÚCI  

NAŠÍM CIEĽOM nebolo len vyplniť štvrtkový program, ale najmä pre-

pojiť rôznych mladých študujúcich, či pracujúcich mladých ľudí v Bra-

tislave do zdravej komunity, ktorá podľa Matúša 7,24-27 stavia na 

skale. Snažili sme sa to sprostredkovať programom, ktorý by priamo 

odpovedal na ich potreby rôznymi formami (moderované interview, 

témy, chvály, zoznamovacie aktivity apod.). Sme vďační za každého 

hosťa, ktorý prijal naše pozvanie a takisto za ochotné srdia samotných 

„VŠaMPákov“. O pomoc pri organizácii totiž nebola nikdy núdza. 

Čo sa týka NEDEĽNÝCH OBEDOV - zvykli sme sa stretávať v niekto-

rom z obchodných centier, neskôr sme však objavili čaro nedeľných 

obedov priamo na Trnavskej. Tam sa nám darilo našu komunitnú víziu 

napĺňať oveľa viac - keďže po obede sme zostali spolu debatovať 

alebo hrať spoločenské hry. 

ĎAKUJTE SPOLU S NAMI BOHU za rozmanitý a talentovaný tím 

ľudí, ktorí sú ochotní venovať svoj voľný čas a dary do tejto služby. 

Ďakujte s nami aj za každého mladého človeka, ktorý prichádza štvrtky 

alebo nedele na naše stretnutia. Zažívali sme spolu naozaj požehnaný 

čas. 

PROSTE BOHA SPOLU S NAMI  za to, aby sme ako tím vedeli vnímať 

aktuálne potreby mladých ľudí okolo nás a takisto za to, aby sme na 

samotných stretnutiach mali vnímavé srdcia pre tých, ktorí potrebujú 

zvláštnu pozornosť. Pridajte sa k modlitbám za to, aby VŠaMP bolo 

bezpečné  miesto pre mladých veriacich, ale aj pre neveriacich - aby 

to bolo miesto, kde budú osobne spoznávať Boha. Tiež prosím myslíte 

na náš program v roku 2024 - ako tím sa plánujeme spoločne v našej službe naďalej rozvíjať a vzdelávať. Okrem 

toho plánujeme dve spoločné chaty a nevynechávať pravidelné štvrtkové stretnutia a nedeľné obedy. 

Ďakujeme, že nám svojimi modlitbami a priazňou umožňujete rozvíjať túto službu. To, čo robíme a pripravu-

jeme môžete sledovať na fb alebo IG. Ak by ste chceli VŠaMP zažiť, neváhajte prísť na niektoré z našich stret-

nutí.            Za VŠaMP tím, Dominika M. 

VŠaMP každý druhý štvrtok 

VŠaMP obed raz za mesiac 

VŠaMP chata dvakrát za rok 

ČAS STRETÁVANIA 

Core tím: Darinka Malá, Daška 

Uhrínová, Maroš & Dominika 

Milánovci 

Širší tím: Mark & Amy Chase, Ja-

kub Váňa, Tomáš Sonoga 

V prvom semestri boli naše tímy 

doplnené o Debi Paškovú, Mi-

chala Jursu, Mateja Kuceka, kto-

rým aj touto formou veľmi ďaku-

jeme za službu. 

TÍMY 

https://www.facebook.com/groups/604025534089590
https://www.instagram.com/vsamp.viera/
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CHVÁLOSPEVOVÝ TÍM 

Informácie o tíme chváličov v roku 2O23 nájdete v správe Michala Kevického. 
ZVUKÁRSKY TÍM 

Zvukársky tým v uplynulom období pracoval na ZVÝŠENÍ KVALITY ZVUKOVEJ PRODUKCIE. Sme technickou 

súčasťou chvál, kde je našou úlohou prepojiť chváličov a obecenstvo.  Stále pracujeme na tom, ako dosiahnuť, 

čo najlepšiu kvalitu ozvučenia pre ľudí v sále. Spevákov musí byť dobre počuť, nástroje musia byť zreteľné 

a konkrétne. Je pre nás stále výzvou, ako všetko zmixovať tak, aby sa z pódia neozýval neidentifikovateľný 

hluk, z ktorého bolia uši, ale aby chvály boli príjemné, speváci zreteľne počuteľní.  

Začali sme používať nový spôsob odhlučnenia bicích nástrojov novými skladacími panelmi a horným krytím. 

Panely sa ľahšie skladajú a výrazne pomáhajú zlepšiť kvalitu ozvučenia. 

Ďalší krok je používanie in-ear slúchadlových odposluchov pre hudobníkov a možnosti individuálneho pódio-

vého nastavenia. Redukciou pódiových monitorov dosahujeme zníženie presahu pódiového hluku do sály a 

následne zreteľnejších chvál pri nižšej intenzite zvuku. Musíme pri tom rešpektovať individuálne potreby hu-

dobníkov. Pri nižšej intenzite zvuku je pre obecenstvo ľahšie zapojenie do chvál. 
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Samozrejme toto boli technické veci. NA PRVOM MIESTE JE VŠAK NAŠA SLUŽBA PRE PÁNA. Ďalej bu-

deme pracovať na upevňovaní jednoty a individuálneho hľadania a potvrdenia nášho miesta v duchovnej 

službe. Ako tím budeme pracovať na ďalšej vízii zvuku pre zbor ako súčasť tímu chváličov a chceme napĺňať 

duchovné potreby zboru technickou službou. 

za zvukársky tím Peter Štefek  

SOCIÁLNO-MISIJNÝ PROJEKT NA UKRAJINE 

UKRAJINA 2023 - NEŽIJEME PRE SEBA 

Motto/prehlásenie/vízia, ktorú už niekoľko 

rokov máme v našom zbore, bola aj v tomto 

roku naplňovaná v našej práci a pomoci na 

Ukrajine pre zbor vo Volovci. VOJNA, ktorá 

začala koncom februára 2022 mala VPLYV aj 

v roku 2023 na počet návštev a počet ľudí, 

ktorí boli so mnou na Ukrajine. Je vždy veľ-

kým povzbudením pre našich bratov a sestry, 

keď tam prídem a vždy sa pýtajú, kedy príde aj niekto ďalší so mnou. Počas tohto stavu sa neusilujem volať 

veľa ľudí, no pár ich tento rok išlo, lebo som potreboval ich pomoc.  

V roku 2023 sa mi podarilo NAVŠTÍVIŤ ZBOR VO VOLOVCI SEDEMKRÁT, vrátane jednej okružnej cesty 

okolo Ukrajiny, kedy som bol doručiť humanitárnu pomoc do Kyjeva a autobus do Charkova. A cestou z Pre-

šova do Bratislavy som sa povozil opäť na kamióne. Približne 5000 km za päť dní bolo veľmi zaujímavých, kedy 

som mal možnosť vidieť o trochu viac ako som doteraz bol zvyknutý zo Zakarpatskej oblasti, ktorá je asi naj-

bezpečnejšia časť na 

Ukrajine.  

V lete 2022 sme poskytli 

auto C4 na prácu s deťmi 

a v zbore, ktoré sa poka-

zilo koncom roka a od-

had servisu bol 2000 €. 

Vďaka štedrým darcom 

sa nám podarilo zabez-

pečiť financie a mohli si 

kúpiť SEDEMMIESTNU 

DACIU, ktorá im slúži 

a sú s ňou maximálne 

spokojní. V auguste som 

strávil dva týždne na an-

glickom a biblickom tá-

bore OPTMIST. Ivan ako 

aj ostatní robili skvelú 

prácu s deťmi.  
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POČAS ROKA pokračujú kluby angličtiny, už teraz dvakrát týždenne a v sobotu biblický klub. Niektoré deti, 

ktoré na ne chodia sa zúčastňujú aj biblických zborových hodín a nedeľných zhromaždení. Mojou modlitbou 

je, aby mal Ivan aj naďalej milosť a ochranu pred tým, aby ho odviedli bojovať. Zatiaľ je pod ochranou úradov, 

ktoré vidia jeho prácu v sociálnej oblasti a jeho prínos komunite. Na tábory a kluby chodí čo raz viac detí z Vo-

lovca.  

Koncom leta, sme boli dotiahnuť 

POKAZENÚ C4 na Slovensko, do 

Michaloviec s Timotejom a Domini-

kom, dúfajúc, že autorizovaný servis 

bude mať lepšiu cenovú ponuku na 

opravu ako na Ukrajine, no cena 

opravy sa potvrdila. Začal som sa 

modliť za ďalšie auto, hoci aj päť-

miestne, ktoré by sa im hodilo, aby 

nemuseli trikrát zvážať deti. Auto 

som nakoniec odtiahol bratrancovi 

mojej manželky, ktorý je autoelek-

trikár, ako poslednú šancu pred zoš-

rotovaním. Vymenil senzor za 12 € 

a auto je opäť pojazdné. Opravil 

ešte pár drobností, urobili sme novú STK a EK a spolu sme ho s Jánom začiatkom decembra opäť doručili na 

Ukrajinu. Tak nebolo treba riešiť ďalšie auto a modlitba bola vypočutá. Pri tejto ceste sa nám podarilo pomôcť 

dopraviť ešte jedno auto pre jednu vojenskú zásobovaciu jednotku, v ktorej sú aj muži z Volovca.  

FINANČNÉ PROSTRIEDKY (takmer 16.000 €), ktoré sme mohli v roku 2023 poskytnúť, SLÚŽILI hlavne na: 

• podporu Ivana - pracovníka s deťmi, na podporu práce v biblickom klube a anglickom klube, na mate-

riál, cestovné - PHM,   

• podporu pre kazateľa Petra, na náklady na PHM, 

• drobné výdaje na pokračovanie stavby, 

• sociálnu pomoc pre núdznych v zbore a komunite, 

• úhradu nákladov na letný biblický tábor a anglický tábor,  

• nákup sedemmiestneho auta DACIA LOGAN, 

• pomoc pri financovaní elektriny na vykúrenie modlitebne. 
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FINANCIE V ROKU 2023 BOLI POSKYTNUTÉ od individuálnych darcov, cez príspevky na variabilný symbol, 

cez položku v rozpočte zboru a tiež, ako každý rok, z vyzbieraných prostriedkov z predaja počas vianočného 

bazára. Ďakujeme našim šikovným sestrám, za ich čas kreativitu a financie, za ktoré nakúpili materiál. A takisto 

všetkým, kto ste si krásne výrobky zakúpili a tým ste podporili prácu na Ukrajine  

Pri každej návšteve vás všetkých dávajú pozdravovať, tešia na vašu návštevu a spomínajú a pýtajú sa na kaž-

dého kto bol vo Volovci a ďakujú za vernosť v podpore.  

SNÍVANIE/PLÁNY/TÚŽBA 2024, 

do ktorej pozývam aj vás - osobne, 

modlitebne, finančne: navštíviť 

zbor vo Volovci aspoň šesťkrát, za-

čať/obnoviť/pripraviť pravidelné 

návštevy lektorov angličtiny, náv-

števa kazateľa Petra u nás v zbore, 

pokračovanie podpory Ivana 

a Petra, účasť na letnom tábore.   

Nová aktivita, ktorú sme začali 

v priebehu roka 2023, je podpora ďalšieho NOVOVZNIKAJÚCEHO UKRAJINSKÉHO ZBORU v Bratislave. 

Boli sme požiadaní Radou BJB, aby sme boli ich partnerským zborom, pri začlenení do BJB na Slovensku. Prvou 

spoločnou akciou, bol krst u Paškovcov v bazéne na záhrade, lebo sa nepodarilo vybaviť iné vnútorné baptis-

térium. Šašlik po krste nám veľmi chutil. Mali sme možnosť stretnúť sa s nimi aj na našom zborovom dni 

v Bernolákove. Podarilo sa mi dvakrát navštíviť ich bohoslužby na Partizánskej ulici a na Štedrý deň mali pre-

miéru u nás na Trnavskej. Od januára 2024 využívajú priestory  na Trnavskej v nedeľu dopoludnia a v utorok 

na večerné stretnutia. Veľmi si vážia a ďakujú za naše rozhodnutie a ochotu ich prichýliť, lebo bývalé priestory 

im boli už tesné. Veríme, že aj takáto pomoc môže byť na obojstranné požehnanie a na spoločné budovanie 

Božieho kráľovstva. Budeme hľadať aj naďalej viacero prienikov, kde sa budeme vedieť navzájom obohacovať, 

slúžiť a pomáhať si. 

Účet BJB Viera, GIBASKBX 

SK38 0900 0000 0001 7189 2437  

Suma 5 EUR-UKRAJINA-888  

(možnosť upraviť na inú sumu) 

Peter Málach  
BRATISLAVA SPIEVA GOSPE L 

Komunitný spevokol Bratislava spieva gospel (BDG) funguje už od roku 2018 (s dvojročnou covidovou 

prestávkou). NAŠÍM CIEĽOM JE spájať ľudí z bratislavského regiónu prostredníctvom veľkého otvoreného 

spevokolu. Nesnažíme sa len o kvalitný kultúrny zážitok, ale chceme ľuďom nenásilnou formou predstaviť 

posolstvo gospelovej hudby, prepájať ich s kresťanmi z celého mesta a sprostredkovať im lásku, radosť 

a prijatie, ktoré ponúka Ježiš.  
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Nevychádzame z údivu a vnímame to ako obrovskú milosť, že si medzi nás Pán každoročne volá VEĽKÉ 

MNOŽSTVO NEVERIACICH ĽUDÍ, ktorí chcú spievať piesne oslavujúce Boha a cítia sa pritom prijatí 

a priťahovaní spôsobom, ktorý sami nedokážu vysvetliť. Zasypávajú nás obrovským množstvom pozitívnej 

spätnej väzby, hovoria o tom, ako nás pozorujú a vnímajú medzi nami Boha a jeho prítomnosť. Veríme, že Pán 

koná v ich mysliach prostredníctvom textov piesní, svedectiev na nácvikoch či osobných rozhovorov.  

BSG OPENAIR   

Počas jarných mesiacov sme pracovali na príprave BSG OpenAir. Tento verejný nácvik sa konal 29. mája 2023 

na terase obchodného centra Central. Do spevokolu sa zapojilo 125 ľudí - niektorí sa registrovali vopred, iných 

sme „odchytili“ a pozvali priamo spomedzi okoloidúcich. Počas necelých troch hodín sme nacvičili tri 

gospelové piesne, ktoré sme potom zaspievali na minikoncerte pred ľuďmi z nákupného centra či rodinnými 

príslušníkmi a priateľmi spevákov.  

 

Pre nás je to tiež skvelá príležitosť na to, aby sme predstavili BSG širšej verejnosti a pozvali ich na adventnú 

sezónu - či už do spevokolu alebo na koncerty. Taktiež sme mali výbornú spoluprácu so zamestnancami OC 

Central, ktorí boli z našej akcie takí nadšení, že nám vo všetkom vychádzali v ústrety a dokonca aj finančne 

podporili našu akciu. Sme radi, že sme mohli reprezentovať nášho Pána na verejnom priestranstve, kde mnohí 

zacítili radosť zo spoločného spevu a prijatie kresťanskej komunity.  
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ADVENTNÉ KONCERTY 

Na tohtoročný jesenný projekt BSG bol svojou veľkosťou rekordný - z vyše 200 prihlásených pravidelne chodilo 

na nácviky vyše 180. Štvrtinu z nich tvorili veriaci z evanjelikálnych cirkví, štvrtinu z rímskokatolíckej cirkvi, 

štvrtinu tvorili neveriaci a štvrtina sa ku svojmu vierovyznaniu nechcela vyjadriť. Potešilo nás, že sme mali vyše 

100 nových ľudí a že sa nám podarilo znížiť priemerný vek spevákov až o dve dekády. Jediný cieľ, ktorý zostal 

nesplnený, bol ten, aby sa k nám pripojilo viac mužov - tak si ho prenášame do ďalšej sezóny :-)  

Počas desiatich nácvikov a jednej víkendovky sme pod vedením Marka a Amy Chaseovcov nacvičili pestrý 

repertoár, ktorý sme predstavili verejnosti 10. decembra vo vypredaných priestoroch Veľkého koncertného 

štúdia Slovenského rozhlasu. Témou večera bola „Úžasná láska“. Vnímali sme Božiu prítomnosť tak mocne, že 

mnohým spevákom aj divákom počas niektorých piesní tiekli slzy a sami nerozumeli tomu, čo sa deje. Veríme, 

že slová nášho kazateľa Mira Mišinca padli v mnohých srdciach na úrodnú pôdu a pomohli im priblížiť sa 

k Bohu.  

 

BSG+ 

Každý rok premýšľame nad tým, ako pracovať so spevákmi po skončení adventného obdobia. Naša skúsenosť 

je taká, že aj keď v nich Pán začne konať, návšteva skupiniek či zboru je pre nich príliš veľký skok, na ktorý nie 

sú ešte pripravení. Od 15. januára 2024 sme preto spustili tzv. BSG+, akýsi medzistupeň medzi klasickými 

nácvikmi a hlbším duchovným obsahom s prvkami cirkevného spoločenstva. Zatiaľ prejavilo záujem o účasť 
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vyše 100 ľudí - modlite sa, prosím, aby ich záujem nevyhasol a naopak, aby prichádzali s nadšením a dokonca 

priviedli aj svojich blízkych.  

ZAPOJENIE BJB VIERA 

BSG nie je „akcia“. BSG je služba na Pánovej žatve, do ktorej je zapojených množstvo ochotných ľudí z nášho 

zboru aj z iných spoločenstiev. Náš užší tím v zložení Mark a Amy Ch., Miro M., Monika M., Janka P., Janka Š. 

a Eva M. sa rozrástol o nových členov: Kornel Sz., Tabita E. a Tomáš M.  

Taktiež nám výrazne pomohli Jarka A., Andrej U., Timo M., Peťo a Danka K., Janko K., Alenka U., Janka M., 

Matej H., Ľubka T. a mnohí iní. Sme vďační vedúcim a členom skupiniek, ktorí pravidelnou prípravou 

občerstvenia pomáhali na každom nácviku i koncertoch vytvárať prostredie prijatia, srdečnosti a štedrosti. 

Ďakujeme vám všetkým za vašu praktickú, modlitebnú i finančnú podporu - sme vďační, že odzrkadľujete Božiu 

lásku ľuďom, ktorí potrebujú spoznať Pána Ježiša.  

A ďakujeme Pánovi, že nad nami držal svoju ochrannú ruku aj v neľahkých situáciách a duchovných bojoch 

a verne stál pri nás. Jemu patrí sláva a česť vo všetkom, čo robíme.  

AKO PÁN BOH KONAL 

„Hoci nie som veriaca, piesne si dokola spievam a naozaj mi pomáhajú. Mám pocit, že ak mám nejaký problém, 

či sa niečoho bojím, keď si ich zaspievam a poprosím o pomoc, všetko sa zrazu obráti na lepšie. “ 

„Každú pieseň som si užila naplno a z nácvikov som odchádzala oveľa ľahšia, pozitívnejšia a radostnejšia.“ 

„Mam spatnu vazbu od viacerych navstevnikov koncertu, ze pocas koncertu aj po nom boli v slzach dojatia, 

dokonca aj tych 'neveriacich' sa dotkla hudba a slova piesni.“ 

„Sama som sa pristihla, že som viac začala uvažovať o Bohu.“ 

„Skvelý podporný a liečivý čas.“ 

„Veľmi mi pomohol gospel, texty piesní a znovunájdený kontakt k bohu. Ďakujem“ 

„Bola to radosť, celé, od začiatku do konca!“ 

„Som veľmi otvorený duchovným otázkam a filozofii, iným pohľadom na náboženstvo. Aj preto je pre mňa 

akékoľvek stretnutie s duchovnými ľuďmi vždy inšpiratívne. So záujmom som pozoroval správanie a prejavy 

ľudí z vašej duchovnej komunity. Pre mňa to bolo obohacujúce.“ 

„Urcite ma to posilnilo, pretoze som hladala inu cestu a ine pohlady na vieru ako tie, ktore mi boli v minulosti 

prezentovane.“ 

„Inšpirovali ma príbehy ľudí a ich viera. Spev gospelových piesní mi pomohol precítiť Božiu lásku a dobrotu.“ 

„Hoci nie som veriaca kresťanka, príbehy a vzájomné debaty na mňa nepôsobili rušivo alebo nátlakovo.“ 

„Aj keď som nebol vychovaný v náboženskom presvedčení, páčilo sa mi, ako jemným spôsobom ste dokázali 

načrieť ľuďom do sŕdc, aby začali uvažovať o Bohu ako našom Pánovi.“ 

za BSG tím Eva Majerová 
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MISIJNÁ STANICA PRAMEŇ V JELKE  

Rok 2023 bol pre naše spoločenstvo VEĽMI NÁROČNÝ, pretože od nás odišli dve rodiny, čo malo dopad na 

naše smerovanie. Pomohlo nám to viac sa zomknúť a aj častejšie sa stretávať mimo bohoslužby v sobotu. 

Skupinky sa stali intenzívnejším miestom zdieľania a potom aj každodenný život prinášal v priebehu roka viac 

príležitostí byť spolu. 

Začali sme MANŽELSKÉ STRETNUTIA s Denisom a Heňou. Otvárali sme témy: spolunažívanie, financie, číta-

nie Božieho slova. Podarilo sa nám nájsť pre Denisa prácu cez naše občianske združenie Otcov dom. Osobne 

som s ním prišiel do agentúry, kde ho na druhý deň ihneď zamestnali. 

Od začiatku roka 2023 prebiehala cez zbor Viera a ďalších jednotlivcov ZBIERKA POTRAVÍN PRE NÚDZ-

NYCH v Jelke a aj susednej dedine, kde máme dve rodiny, o ktoré sa priebežne staráme aj duchovne a mate-

riálne. Začali sme tiež pozývať našich známych do zboru na bohoslužby, čo sa nám nepodarilo, pretože pozva-

ným do toho vždy niečo prišlo. 

Pokračovali sme v aktivitách pre deti a rodiny. Niekoľkým rodinám v Žehre sme poštou poslali detské ošate-

nie, kočiare aj hračky. Dlhodobo podporujeme ešte jednu rodinu, ktorá má päť detí. 

Na jeseň 2023 sa vedľa nášho objektu v Jelke museli jeho obyvatelia do mesiaca VYSŤA-

HOVAŤ. Navštívil som tieto rodiny, nakoľko s nimi máme viacročné vzťahy. Začali sme hľa-

dať možnosti pomoci. Oslovil som niekoľko ľudí a spoločenstvá o pomoc. Hľadali sme ná-

hradné bývanie. Podarilo sa nám pomôcť dvom už dôchodcom, ktorí nemali peniaze na 

prenájom. Nebolo to jednoduché. Na krátky čas sme ich ubytovali v našich priestoroch. Po-

tom sme ich presťahovali do Komárna, kde sa dočasne podieľame na prenájme, kým ne-

budú schopní si ho hradiť sami. Vybavuje sa dôchodok pre Janka, ktorý čaká na výmer zo 

Sociálnej poisťovne. Vďaka mnohým ľuďom, zboru Viera a priateľom za pomoc pri takejto 

ťažkej  životnej situácii. 

Koniec roka ako zvyčajne patril deťom a darčekom pre 

nich. Už od septembra nás niektorí oslovovali ohľadom 

balíčkov. Tento rok sme sa rozhodli, že dáme okrem dar-

čekov pre deti aj potraviny pre dospelých, ktorí prídu na 

evanjelizáciu s deťmi do zboru. Tak sme 22. decembra 

urobili program so zvestovaním narodenia Pána a rozdá-

vali BALÍČKY DEŤOM AJ RODIČOM. Prišli aj tí, ktorých 

sme v priebehu roka pozývali na bohoslužby, tak sme sa 

tešili. Bol to nádherný čas.  

Koncom roka som navštívil aj Janka a Beatku v Komárne 

aj oni dostali darčeky na Vianoce. Boli a aj sú veľmi vďační 

za pomoc. Obaja sú chorí a potrebujú lieky aj modlitby. 

Je to pre nás nová výzva pre tento rok 2024, mnohí v Jelke 

potrebujú prácu, ale aj bývanie. To, že je to možné sme svedkami našich Peťa a Mariky, ktorí sú príkladom 

toho, že je možné dostať sa k zasľúbeniam hojnosti pre tých, ktorí sa nadejú na Pána. 

S vďakou za všetko čo sme mohli prežiť v roku 2023, s láskou Oto a Zuzka Šipošoví, Jelka 
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VIVA NETWORK 

Ako Viva Network sme vďační Bohu sa všetko, čo sa nám podarilo zorganizovať pre deti a rodiny a pomáhať 

rodinám v núdzi počas celého roka 2023.  

Zorganizovali sme SVETOVÝ VÍKEND MODLITIEB, ktorý sa konal 3. - 4. júna 2023. Pripravili sme materiály 

tak, aby sa mohli používať v skupinách, rodinách a zboroch. Sme veľmi vďační, že tento rok sme sa mohli 

stretnúť osobne. Dostali sme veľmi dobrú spätnú väzbu. Na Slovensku sa modlilo okolo 500 detí a dospelých 

a prosili Boha o pomoc pre deti, ktoré najviac trpia na celom svete. Veľký 

dôraz sme dali na modlitby za mier na Ukrajine a za pomoc všetkým, ktorí 

utiekli pred vojnou. 

VIVA RODINNÉ TÁBORY 

Počas 25 rokov sme pripravovali letné rodinné tábory s YWAM Slovensko. 

Od roku 2023 prevzala organizovanie týchto táborov Viva Network. Mali sme 

dva tábory v auguste v Hronci. Rodiny znovu zažili Boží dotyk, téma bola Ra-

dujte sa! Uvedomili sme si, že v týchto ťažkých časoch sa málo radujeme. 

Veľa sme sa naučili a radujeme sa ďalej. 

Situácia pre rodiny v núdzi sa zhoršila. V roku 2023 sme 

POSLALI VYŠE 300 BALÍKOV s oblečením a školskými potre-

bami pre náhradné rodiny a rodiny v núdzi. Je to pre nich veľká 

pomoc, ktorú im vďaka štedrým darcom môžeme poskytnúť.  

Dvakrát ročne tlačíme modlitebný kalendár, v ktorom predsta-

vujeme projekty zo Slovenska i zahraničia a ich potreby a mo-

tivujeme ľudí, aby sa pravidelne modlili. 

Náš čas, silu a prostriedky chceme využiť na to, aby 

deti v ohrození dostali dobrú starostlivosť, pomoc 

a lásku, a aby spoznali Ježiša Krista ako svojho osob-

ného Spasiteľa.  

Ďakujeme vám za vaše modlitby a za vašu podporu. 

Prajeme vám veľa Božieho požehnania! 

Ursy Botting a tím 

CRESCENDO 

Crescendo Slovensko vzniklo ako MEDZIDENOMINAČNÉ HNUTIE s víziou dvíhať chváličov, modlitebníkov 

a lídrov. Malachiáš 1,11 hovorí, že raz bude na každom mieste stúpať kadidlo a bude sa prinášať obetný dar, 

čo rozumieme ako modlitbu a chválu stúpajúcu k nebu - je to odpoveď na modlitbu, aby bolo ako v nebi, tak 

aj na zemi. A v nebi znie nepretržitá chvála a príhovor, čo je spôsob, ako sa vykonáva vláda. 

Môj Boh vám splní každú vašu potrebu podľa 

svojho bohatstva v sláve skrze Krista Ježiša. 

Filipanom 4,19 
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Od jej vzniku v roku 2017 ho viedla Andrea Bielová z Dolného Kubína zo Spoločenstva novej evanjelizácie pod 

vedením Pavla Streža. Zakladajúcim členom sa stala aj Milica Križanová, ktorá momentálne Andreu Bielovú 

zastupuje, čo je aj dôvod tejto správy. 

Crescendo Slovensko usporiadalo v roku 2018 týždennú školu a konferenciu v Prievidzi (asi 100 účastníkov), 

na ktorej spolupracovalo s OneEleven Global z Kansas City, USA a ktorá bola určená pre chváličov a modliteb-

níkov.  

V roku 2019 sa konala v Bratislave dvojdňová konferencia Slovenské studne - návrat ku zdroju, ktorá sa okrem 

iného venovala aj dedičstvu, ktoré Cirkev udržala v časoch komunizmu a či vo vzťahu k Židom.  

Následná práca odvtedy spočívala v celonárodných pravidelných štvrtkových modlitbách cez ZOOM a sobot-

ných online Dávidových stánkov, ktoré hlavne v covidovom období a turbulentných politických časoch mali 

vysokú návštevnosť.  

Súbežne s tým bolo Crescendo Slovensko pozvané byť súčasťou TWC ŠKOLY (január 2021 - december 2023) 

organizované Mariánom a Ľudkou Lipovskými. Milica spolu s Miškom Kevickým vyučovali spoločné prednášky 

ako aj viedli seminár pre modlitebníkov. Milica dostala za úlohu obsahovo pripraviť školu, viesť lektorov a Dá-

vidov stánok. Škola sa stala časom putujúcou po mestách, čím vytvorila študentom priestor zažívať službu 

v teréne. Zo školy sa narodili Žilinské chvály a boli povzbudené zbory v Trnave, Žiline a Ružomberku.  

V roku 2023 pripravila Milica spolu s Romanom Štenclom a platformou Modlitby 24/7 cca 50 stranovú bro-

žúrku DUCHOVNÉ DEDIČSTVO KOMUNIZMU NA SLOVENSKU, ktorá slúžila ako podklad pre celosloven-

skú týždňovú modlitebnú kampaň PRELOM. 

Momentálne sa pripravuje Crescendo zvolanie OTVORME BRÁNY v dňoch 14. - 20. júla 2024 v Košiciach 

v spolupráci s Mirom Tóthom, Mariánom Lipovským a Timothy kapelou, Pavlom Strežom, Petrom Švecom, 

OneEleven Global a ďalšími vzácnymi bratmi a sestrami. Zvolanie je spojené s Premena Tour v Košiciach. Je 

určené pre chváličov, modlitebníkov, tanečníkov a prorockých ľudí, aby mohli rásť na vnútornom človeku aj 

v službe. Ak niekto stojí v tejto službe alebo ak sa chce učiť kreatívne sa modliť, chváliť Pána, učiť sa modliť za 

mesto alebo len tak prísť a oddýchnuť si v Dávidovom stánku, je srdečne vítaný. Modlíme sa za 7000 €, aby 

sme mohli zaplatiť priestory, pobyt desaťčlennému tímu z USA a prispieť aj slovenským služobníkom.  

Uchádzame sa o požehnanie starších, o modlitby zboru a už vopred ďakujeme za darcov ochotných zasiať aj 

finančný dar do tejto služby. Ďakujeme.  

za tím Crescendo Milica Križanová 

 

https://bjbviera.sk/

